

**Protokół Nr XXXIX/05**  
**z Sesji Rady Gminy Dębica Kaszubska**  
**z dnia 30 grudnia 2005r.**

W sesji udział wzięli:

- |                                |  |
|--------------------------------|--|
| a/ dwunastu radnych Rady Gminy | - nieobecny usprawiedliwiony: Sebastian Maśliński, Józef Bejnarowicz, Zygmunt Wandachowicz |
| b/ Wójt Gminy                  | - Grzegorz Grabowski   |
| Zastępca Wójta                 | - Tadeusz Bejnarowicz  |
| Sekretarz Gminy                | - Iwona Wójcik   |
| Skarbnik Gminy                 | - Marek Malinowski   |
| Radca Prawny                   | - Beata Sadowska   |
| Dyrektor GOK                   | - Grażyna Chojnowska   |
| Kierownik OPS                  | - Krystyna Szustak   |
| Kierownik ZGK                  | - Mirosław Klemiato  |

**Porządek obrad:**

1. Sprawy regulaminowe:
  - a/ otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad,
  - b/ przyjęcie porządku obrad,
  - c/ przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
2. Udzielenie odpowiedzi na interpelacje radnych.
3. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności między Sesjami.
4. Interpelacje radnych.
5. Wolne wnioski, zapytania i informacje.
6. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady między sesjami :
  - a/ Rewizyjnej,
  - b/ Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki,
  - c/ Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego.
7. Podjęcie uchwał w sprawach:
  - a/ zmiany uchwały XVIII/91/2004 Rady Gminy Dębica Kaszubska z dnia 07.04.2004r. w sprawie zasad udostępniania sali sportowych, obiektów sportowych i pomieszczeń szkolnych stanowiących własność Gminy Dębica kaszubska i oddanych w trwałą zarząd szkołom publicznym z terenu gminy.
  - b/ przystąpienia do konsultacji z mieszkańcami w sprawie zmiany rodzaju miejscowości,
  - c/ zmian w Budżecie Gminy.
8. Odpowiedzi Wójta Gminy na interpelacje i zapytania zgłoszone w trakcie sesji.
9. Zamknięcie obrad.

## **Przebieg sesji:**

### **Ad.1.**

**a/**

Przewodnicząca Rady Gminy mgr Zyta Rytelewska powitała Radnych i gości przybyłych na sesję. Następnie dokonała otwarcia sesji Rady Gminy stwierdzając prawomocność obrad. Otwarcia dokonała o godz.10<sup>15</sup> w Sali konferencyjnej Urzędu Gminy.

**b/**

Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska poprosiła Wiceprzewodniczącego o przedstawienie porządku obrad.

Wiceprzewodniczący Krzysztof Olech przedstawił porządek obrad.

Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska zwróciła się z pytaniem czy są uwagi do porządku obrad.

Przewodnicząca rady Zyta Rytelewska złożyła wniosek o zdjęcie z porządku obrad pkt. 7a. Powyższe umotywowała tym, że projekt uchwały nie został pozytywnie zaopiniowany przez wspólne posiedzenie komisji. Zgodnie z wolą Radnych ma ponownie powrócić po uzgodnieniach z Dyrektorami Szkół.

Więcej uwag nie wniesiono do porządku obrad.

Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska zarządziła głosowanie nad przyjęciem zgłoszonego wniosku o zdjęcie uchwały z porządku obrad.

W wyniku głosowania wniosek został przyjęty jednogłośnie (12 za).

Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska zarządziła głosowanie nad przyjęciem porządku obrad z uwzględnieniem zmiany.

W wyniku głosowania porządek obrad po zmianach został przyjęty (12 za).

**c/**

Do protokołu z poprzedniej Sesji uwag nie wniesiono. W wyniku głosowania protokół został przyjęty jednogłośnie (12 za).

### **Ad 2**

Przewodnicząca Rady Gminy Zyta Rytelewska poprosiła Zastępcę Krzysztofa Olech o zapoznanie Radnych ze złożonymi interpelacjami na poprzedniej sesji oraz odpowiedziami jakie otrzymali Radni.

Zastępca Przewodniczącej zapoznał Radnych z interpelacjami i odpowiedziami.

Przewodnicząca Rady zwróciła się z pytaniem czy Radni są usatysfakcjonowani z otrzymanych odpowiedzi.

Radny M. Adamowicz w nawiązaniu do odpowiedzi na interpelację zauważył, że wykorzystane środki z Unii Europejskiej są wykorzystywane nieproporcjonalnie i uważa, że 4,7% w skali kraju to bardzo mało. Podkreślił, że na ich wykorzystanie mieliśmy 3 lata, podtrzymuje stanowisko, że w skali kraju nasza gmina wykorzystwała bardzo mało, uważa, że należy bić się w piersi.

Sekretarz Gminy poinformowała, że takie informacje napływają i jednocześnie podkreśliła, że te środki są już zwrócone beneficjentom, natomiast bardzo dużo wniosków spłynęło do weryfikacji i dopiero po ich sprawdzeniu będzie można mówić o całkowitym rozliczeniu wykorzystanych środków na te cele.

Przewodnicząca Rady Gminy zauważyła, że na początku było bardzo dużo zamieszania wokół pozyskiwania środków, jak sami zresztą się przekonaliśmy wielokrotnie ulegały zmianie przepisy, do których musieliśmy się dostosowywać.

Wójt Gminy uważa, że jako Gmina wykorzystaliśmy dużo środków unijnych na realizację zadań.

Radny Adamowicz zauważył, że w tym zakresie nie ma pretensji do pracowników, czy władz. Uważa, że już od samego początku było złe rozdysponowanie środków na poszczególne działy gospodarki narodowej.

### **Ad 3**

Wójt Gminy złożył sprawozdanie z działalności, które stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu. Przekazał także Radnym pozdrowienia i życzenia od Marszałka Województwa Pomorskiego. Ponadto poinformował, że zostały zakończone negocjacje ze Związkami Zawodowymi Nauczycieli w zakresie regulaminu wynagradzania nauczycieli.

Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska otworzyła dyskusję nad sprawozdaniem Wójta.

Radny Z. Botwinionek zwrócił się o udzielenie informacji dotyczących przebiegu negocjacji ze Związkami Nauczycielstwa Polskiego w sprawie regulaminu wynagradzania.

Wójt Gminy poinformował, że wszystkie te informacje zostaną przekazane podczas omawiania powyższej uchwały.

Radna J. Karaś zauważyła, że ta uchwała przed podjęciem wymaga konsultacji ze związkami i dobrze, że już zostały przeprowadzone.

Radny P. Paczesny zwrócił się z pytaniem, czy wpłynęła jakoś korespondencja w sprawie nowopowstającej garbarni na ulicy Polnej w Dębnicy Kaszubskiej, bo on otrzymał informacje, że mieszkańcy są przeciwni.

Radca Prawny poinformowała, że jedna ze stron potraktowała „projekt decyzji” jako decyzję ostateczną i złożyła odwołanie do Samorządowego Kolegium odwoławczego. W chwili obecnej brak jest podmiotu sprawy więc Wójt wystąpił do Samorządowego Kolegium Odwoławczego o umorzenie postępowania.

### **Ad 4**

Rani nie składani interpelacji i przystąpiono do realizacji pkt.5.

### **Ad 5**

Radna Urszula Rączka zwróciła się o informacje dotyczące wcześniej składanych interpelacji, a które jej zdaniem nie zostały do końca jeszcze załatwione z prośbą o udzielenie informacji dotyczących zaawansowania ich realizacji. Powyższe dotyczyło:

- przejęcia od ARN działki w Kotowie, gdzie wcześniej było boisko sportowe i znajduje się zatoka z przystankiem PSK. Obecny Dzierżawca zorał boisko i młodzież nie ma gdzie spędzać czasu wolnego.

- przejęcie działki z ARN przy drodze Budowo – Kotowo, na której są pokłady żwiru,

- obcięcie gałęzi od strony pól przy drodze 210, dotyczy to odcinka od Budowa do Dębnicy Kaszubskiej, gdyż na pozostałych odcinkach dokonano takiej wycinki, nie wie dlaczego ten odcinek pominięto,

- czy Zarząd Dróg Wojewódzkich wypowiedział się już w sprawie wyrażenia zgody na wjazd na parking przy kościele w Motarzynie.

Radna U. Frankowska zwróciła uwagę na złe odśnieżanie chodników. Zwróciła się także z pytaniem kto odpowiada za oczyszczanie chodników ze śniegu.

Dyrektor ZGK poinformował, że oczyszczanie chodników ze śniegu należy do właściciela posesji, do której przylega chodnik. W przypadku nie wywiązywania się właściciela z tego obowiązku uwagę powinni zwracać dzielnicowi w trakcie wykonywania swoich czynności służbowych.

Radna E. Kuklińska prosi o informację, czy w sprawie planu zagospodarowania dla osiedla w Motarzynie coś drgnęło i jak wygląda sprawa z modernizacją oświetlenia na terenie gminy.

Przewodnicząca Rady Gminy Zyta Rytelewska zapoznała Radnych z treścią pism jakie wpłynęły z Sołectwa Starnice na jej ręce / załącznik Nr 2 i 3 do protokołu/.

Radny P. Paczesny zwrócił uwagę, że jest to informacja, która winna się znaleźć w sprawozdaniu Wójta Gminy. Wpłynęło zażalenie Firmy Foduna i ma nadzieję, że Wójt sprostuje niezgodne z prawdą informacje zawarte w tym piśmie. W studium zagospodarowania przestrzennego nic się na ten temat nie mówi. Uważa, że to przekłamanie należy wyjaśnić. Minister nie powinien brać pod uwagę takich bzdur. Jak się przekonano już nie raz były różne przekłamania w tej sprawie. Ponownie prosi o rzetelne informacje w tej sprawie, gdyż Wójt tak jak i wszyscy powinien dążyć do tego by ta firma nie powstała na terenie naszej gminy.

Wójt zauważył, że porusza się w określonych prawach i prosi by go nie pouczać.

Radca Prawny wyjaśniła, że dokumenty dotyczące tej sprawy wpłynęły do Urzędu na dniach /wczoraj, przedwczoraj/ przedwczoraj nie było możliwości ująć tych zagadnień w sprawozdaniu Wójta.

Radny P. Paczesny zwrócił się z pytaniem do Radcy Prawnego, czy takie sprostowanie do zażalenia z Urzędu powinno być wystosowane?

Radca Prawny poinformowała, że można wysłać pismo wyjaśniające jeżeli są przekłamania do sprawy, jednak w tym przypadku nie jesteśmy stroną i nie można obiecać, że organ rozpatrujący weźmie je pod uwagę przy rozpatrywaniu zażalenia.

Radny M. Adamowicz ponownie podkreślił, że o takich decyzjach dotyczących tej sprawy wolałby się dowiadywać ze sprawozdania Wójta niż od Sołtysa. Wynika to z wcześniejszych ustaleń na tej Sali, że Wójt o wszystkim w tej sprawie będzie informował Radnych na bieżąco.

## **Ad 6**

Przewodnicząca Rady Z. Rytelewska poprosiła Przewodniczących Komisji o złożenie sprawozdań o działalności w okresie między sesjami.

**a/**

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej P. Paczesny poinformował, że członkowie Komisji uczestniczyli w 2 posiedzeniach, w tym 1 wspólne, na których omawiane były projektu uchwał na sesję oraz 1 z przedstawicielami RZI w Człuchowie, w sprawie inwestycji „Rozbudowa i modernizacja oczyszczalni ścieków w Dębicy Kaszubskiej” Poinformował, że protokół z tego posiedzenia zostanie przedstawiony Radzie w miesiącu styczniu, gdyż w chwili obecnej czeka na niektóre wyjaśnienia.

**b/**

Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki poinformowała, że członkowie jej Komisji także spotkali się 2 razy, raz na posiedzeniu wspólnym w celu zaopiniowania projektów uchwał, a raz w sprawie wydatkowania środków na dowóz dzieci. Zapoznała Radnych z treścią protokołu i wnioskami wypracowanymi na tym posiedzeniu. /protokoł z posiedzenia dostępny w Biurze Rady oraz BIP-ie Urzędu/.

Ponadto poinformowała, że Pani Dołycka – Księgowa BOS wyjaśniła członkom komisji projekt uchwały w sprawie podwyżki najniższego wynagrodzenia i wartości jednego punktu. W tym przypadku nie są pewni, czy zmiany nie pociągną za sobą skutków finansowych. Do tego tematu jeszcze powrócą.

Dyrektor ZGK wyjaśnił, że nie wszystkie zakłady muszą być objęte tą uchwałą. W poszczególnych zakładach mogą być różne wartości punktów. Zapewnił, że składając wniosek nie miał na celu wzrostu płac. Chodzi mu o regulację prawną. Obecnie już niektórzy pracownicy nie mogą dostać wzrostu płac o inflację. O wysokości zarobków decyduje Dyrektor i jeżeli ma możliwość to może w ramach posiadanego funduszu płac podnieść wynagrodzenie, a w chwili obecnej nie może tego zrobić.

Skarbnik Gminy wyjaśnił, że Dyrektor nieprecyzyjnie przedstawił projekt uchwały. Wyjaśnił także, że w BOS i OPS płace rządzą się innymi prawami. ZGK ma inne przepisy niż pozostałe zakłady, tylko część płacy jest zgodnie z tabelą Ministra Finansów. Wartość punktu wg naszego regulaminu nie są zgodne z Rozporządzeniem Ministra Finansów. Należy regulamin dostosować do obowiązujących przepisów.

Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska uważa, że do tego tematu należy wrócić na posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji.

Radny P. Paczesny uważa, że przepisy powinny być wspólne dla wszystkich zakładów na terenie Gminy. Każdy Dyrektor winien mieć opracowany oddzielny regulamin funduszu premiowego, nagród. Prosi Panią sekretarz i Radcę Prawnego o przygotowanie tego tematu od strony prawnej. W każdym zakładzie powinien być regulamin nagród i premiowania, by każdy pracownik go znał, nie może być takiej sytuacji, że Dyrektor daje premie wg uznania. Dyrektor może dysponować funduszem nagród.

Radny M. Adamowicz w sprawie dowozu dzieci do Szkół uważa, że jest zbyt rozbudowane. Uważa, że dzieci ze Skarszewa mogą chodzić na pieszo. Uważa, że w niektórych przypadkach można z dowozu zrezygnować, chociaż zdaje sobie sprawę, że będzie to trudne do zrealizowania, gdyż szybko przyzwyczajamy się do dobrego. Gdyby patrzeć na kilometry, to niektóre dzieci z Dębnicy Kaszubskiej pokonują drogę dłuższą niż 3 kilometry i tym dzieciom także powinniśmy zapewnić dojazd.

Radna J. Karaś wie, że jest to temat drażliwy, ale czy Rada chce podjąć drastyczne kroki w tym przypadku.

Radna E. Kuklińska zauważyła, że jest różnica jeżeli chodzi o dotarcie dzieci w miejscowościach zabudowanych a w pozostałych miejscowościach, gdzie należy pokonać odludną przestrzeń.

c/ Przewodnicząca Komisji Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego U. Rączka poinformowała, że Komisja spotkała się na 1 wspólnym posiedzeniu, na którym były omawiane projektu uchwał.

Ponadto zauważyła, że członkowie Komisji także zapoznali się z projektem uchwały ZGK, ale nie było w czasie ich spotkania nikogo kto dokładnie wyjaśnił by te kwestie. Jest także zdania, że winna być jedna uchwała, która regulowała by te kwestie we wszystkich zakładach.

## **Ad 7**

a/ zdjęta z porządku obrad.

**b/**

Zyta Rytelewska – Przewodnicząca Rady poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady Krzysztofa Olech o przedstawienie projektu uchwały w sprawie określenia zasad i trybu przeprowadzania konsultacji z mieszkańcami Gminy Dębica Kaszubska. /załącznik Nr 4 do protokołu/.

Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały.

Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt był opiniowany na posiedzeniu wspólnym komisji i uzyskał pozytywną opinię.

Zyta Rytelewska - Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.

***W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie (12 za).***

**c/**

Zyta Rytelewska – Przewodnicząca Rady poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady Krzysztofa Olech o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2005r.. /załącznik Nr 5 do protokołu/.

Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały.

Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt był opiniowany na posiedzeniu wspólnym komisji i uzyskał pozytywną opinię.

Zyta Rytelewska - Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.

***W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie (12 za).***

## **Ad 8**

Odpowiedzi na zgłoszone interpelacje udzielił w imieniu Wójta Gminy Zastępca Wójta Pan Tadeusz Bejnarowicz.

Odnosnie przejęcia działki od ARN w Kotowie, na której znajdowało się boisko i przystanek PKS wraz z zatoką poinformował, że w tej sprawie toczą się rozmowy. Urząd ma przyzwolenie od ANR na odebranie tego terenu. Obecnie mamy trudności - brak fizycznej możliwości skontaktowania się z dzierżawcą. Mamy jego obietnicę o woli zrzeczenia się tej działki. Sprawa jest w dalszym ciągu w trakcie załatwiania.

Odnosnie przejęcia działki przy drodze z Budowa do Kotowa z przeznaczeniem jej na żwirownię poinformował, że jest tam ziemia klasy IV a, są tam niewielkie pokłady żwiru. Obecnie by tam utworzyć żwirownię powinniśmy posiadać koncesję, nie otrzymamy jej przed przeprowadzeniem badań geologicznych. Takie badania to koszt około 70 tys. złotych. Obecnie nie stać nas na ten wydatek, tym bardziej, że występuje u nas mozaikowatość gleb. Z informacji, które posiadamy to na terenie gminy brak dużych złóż żwirowych, w które warto by inwestować takie badania.

Radna U. Rączka wskazała, że ma ziemię klasy II. Wskazuje to, że jest to dobra ziemia, ale ma na niej piękny żwirek.

E. Dańczak – pracownik Urzędu wskazał, że może ubiegać się o zmianę klasy ziemi, która może być zmieniona. Jednocześnie zaznaczył, że jeżeli będzie chciała na tym terenie inwestować to nie otrzyma zgody na zmianę klasy. Poinformował, że Urząd dysponuje badaniami pod względem zasobów geologicznych.

Odnosnie wycinki gałęzi od strony pól poinformował, że prace w tym zakresie przebiegają na terenie gminy. Szczegółowo zakres wszystkich prac na drogach i w pasach przydrożnych zostanie omówiony podczas spotkania z przedstawicielami zarządu Dróg Wojewódzkich,

które odbędzie się w miesiącu styczniu. Na tym spotkaniu także powrócimy do tematu wjazdu na parking przy kościele.

Wójt Gminy poinformował, że na to spotkanie zaprosi Przewodniczącą Rady.

Odnosnie interpelacji Radnej E. Kuklinskiej poinformował, że są już wstępne uzgodnienia, oczekuje się na wstępną umowę, wstępnie uzgodniono już cenę. Poinformował, że na następną sesję zostanie zaproszony przedstawiciel Zakładu Energetycznego i ten temat zostanie szczegółowo wyjaśniony. Ponadto poinformował, że w styczniu powinna być podpisana umowa i w I kwartale prace powinny się rozpocząć. Odnosnie planów poinformował, że zlecono ich opracowanie. Pierwsze konsultacje z mieszkańcami powinny odbyć się na przełomie stycznia i lutego. Wskazał, że sprawa nie jest wcale taka prosta.

Radny P. Paczesny zwrócił się z pytaniem dotyczącym planowanej zmiany oświetlenia, czy wykonano inwentaryzację i czy w planach ujęto tylko wymianę istniejących punktów świetlnych.

Wójt Gminy poinformował, że prace w tym temacie będą przebiegać pod uzgodnienia z Komisją Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego.

Radna J. Karaś zauważyła, że jest bardzo ważne by przy tej modernizacji oświetlenia na terenie Gminy dokonać doświetleń, gdyż z tymi tematami mieszkańcy bardzo często zwracają się do Radnych.

Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska złożyła obecnym na Sali podziękowania za współpracę w 2005 roku oraz życzenia noworoczne.

Wójt Gminy także podziękował za współpracę i przekazał życzenia wszystkim obecnym na Sali.

## **Ad 9**

Przewodnicząca Rady Gminy Zyta Rytelewska dokonała zamknięcia Sesji Rady Gminy Dębica Kaszubska. Obrady zakończono o godz. 12<sup>45</sup>.

Protokołowała:

Teresa Kozdroń-Kołacka

Przewodnicząca Rady Gminy  
/-/ Zyta Rytelewska